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1996 Habilitation at the Free University Berlin (Antisemitism in Public Conflicts. A Collective Learning 
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Academic Positions 
 
1984-1999   Lecturer and Assistant Professor at the Center for Research on Antisemitism, Technical  
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Monographs 
 
2011: Antisemitismus in Zentraleuropa. Deutschland, Österreich und die Schweiz vom 18. Jahrhundert bis 
zur Gegenwart (co-author: Ulrich Wyrwa), Wissenschaftliche Buchgesellschaft, Darmstadt   
 
2003: Manifestations of Anti-Semitism in the European Union. First Semester 2002 
Studie im Auftrag des European Monitoring Center against Racism and Xenophobia, Wien 2003, 
www.crif.org (co-author: Juliane Wetzel) 
 
2002 / 20016 Geschichte des Antisemitismus, Reihe Wissen, C.H. Beck Verlag, München 2002, 1th edition 
2002/5th editon 2016 
 
1997: Antisemitismus in öffentlichen Konflikten. Kollektives Lernen in der politischen Kultur der 
Bundesrepublik 1949-1989, Schriftenreihe des Zentrums für Antisemitismusforschung, Bd. 4, Campus 
Verlag, Frankfurt a. M./New York 
 
1997: Der Antisemitismus in der Bundesrepublik Deutschland von 1945-1989. Ergebnisse der empirischen 
Forschung, Leske + Budrich Verlag, Opladen 1991; aktualisierte und erweiterte amerikanische Ausgabe – 
Anti-Semitism in Germany. The Post-Nazi Epoch since 1945, Transaction Publishers, New Brunswick, N. J. 
(co-author: Rainer Erb) 
 
1989: Die Nachtseite der Judenemanzipation. Der Widerstand gegen die Integration der Juden in 
Deutschland 1780-1860, Metropol Verlag, Berlin (co-author: Rainer Erb) 
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Error without Trial. Psychological Research on Antisemitism, Current Research on Antisemitism, Vol. II,  ed. 
by Herbert A. Strauss and Werner Bergmann, Verlag Walter de Gruyter, Berlin, New York 1988. 
 
Antisemitismus in der politischen Kultur nach 1945, Westdeutscher Verlag, Opladen 1990 (co-editor: Rainer 
Erb). 
 
Der Antisemitismus der Gegenwart, Campus Verlag, Frankfurt a. M., New York 1990, (co-edited with 
Herbert A. Strauss and Christhard Hoffmann) 
 
Schwieriges Erbe. Der Umgang mit Nationalsozialismus und Antisemitismus in Österreich, der DDR und der 
Bundesrepublik Deutschland, Campus Verlag, Frankfurt a. M./New York 1995 (Japanese edition: Sangen-Sha 
1999) (co-editors: Rainer Erb and Albert Lichtblau) 
 
Vorurteil und Völkermord. Entwicklungslinien des Antisemitismus, Herder Verlag, Freiburg 1997 (co-editor: 
Wolfgang Benz) 
 
Antisemitism and Xenophobia in Germany after Unification, Oxford University Press, New York 1997 (co-
editors Hermann Kurthen and Rainer Erb). 
 
Exclusionary Violence. Antisemitic Riots in Modern German History, University of Michigan Press, Ann Arbor 
2002 (co-editors Christhard Hoffmann and Helmut W. Smith) 
 
Antisemitismusforschung in den Wissenschaften, Metropol Verlag, Berlin 2004 Co-editor: Mona Körte  
 
Antisemitische Geschichtsbilder, Klartext Verlag, Essen 2009 (co-editor: Ulrich Sieg) 
 
Co-editor of : Current Research on Antisemitism (Vol. I-III), de Gruyter, Berlin 1987-1993 
 
Co-editor of: Studien zum Antisemitismus in Europa (Vol. 1-12), Metropol Verlag Berlin 2011-2016 
 
Co-editor: Handbuch des Antisemitismus. Judenfeindschaft in Geschichte und Gegenwart (Vol.1-8), de 
Gruyter/Saur, Berlin, 2008-2015. 
 
Journal articles 
 
Kommunikationslatenz, Moral und öffentliche Meinung. Theoretische Überlegungen zum Antisemitismus in 
der Bundesrepublik Deutschland, in: Kölner Zeitschrift für Soziologie und Sozialpsychologie  38/2, 1986, S. 
223-246, with Rainer Erb 
 
Public Beliefs about Anti-Jewish Attitudes in West-Germany: A Case Study of „Pluralistic Ignorance“ 
in: Patterns of Prejudice 22/3, 1988, S.15-21. 
 
 ‘Mir ist das Thema Juden irgendwie unangenehm’. Kommunikationslatenz und die Wahrnehmung des 
Meinungsklimas im Fall des Antisemitismus, in: Kölner Zeitschrift für Soziologie und Sozialpsychologie, 43/3, 
1991, S. 502-519, with Rainer Erb 
 
Die Reaktion auf den Holocaust in Westdeutschland von 1945 bis 1989, in: Geschichte in Wissenschaft und 
Unterricht 43/6, 1992, S. 327-350. 
 
Psychological and Sociological Theories of Antisemitism, in: Patterns of Prejudice 26, 1/2, 1992, S. 37-47. 
 
Xenophobia and Antisemitism after the Unification of Germany, in: Patterns of Prejudice 28,1, 1994, S. 67-
80. 
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Anti-Semitism and Xenophobia in the East German Länder, in: German Politics Vol.3, No.2, 1994, S. 265-
276. 
 
Antisemitismus-Umfragen nach 1945 im internationalen Vergleich in: Jahrbuch für 
Antisemitismusforschung, Bd.5, 1996, S. 172-195. 
 
Rechtsextremismus und Antisemitismus 
in: Rechtsextremismus. Ergebnisse und Perspektiven der Forschung, Politische Vierteljahresschrift, 
Sonderheft 27/1996, ed. by Jürgen W. Falter et al., pp. 330-343 (co-author: Rainer Erb). 
 
Pogrome: Eine spezifische Form kollektiver Gewalt 
in: Kölner Zeitschrift für Soziologie und Sozialpsychologie 50/4, 1998, S.644-665. 
 
Survey-Fragen als Indikatoren für den Wandel in der Wahrnehmung politischer Probleme: Antisemitismus 
in der Bundesrepublik Deutschland 1949-1998 
in: Jahrbuch für Antisemitismusforschung, Bd. 12, 2003, S. 231-255 
 
Comunicating Anti-Semitism. Are the Boundaries of the Speakable Shifting? in: Tel Aviver Jahrbuch für 
deutsche Geschichte, 33, 2005,  S. 70-89, (co-author: Wilhelm Heitmeyer) 
 
Die Europäisierung des Holocaust und die Wirkung auf antisemitische Einstellungen 
In: Journal für Konflikt- und Gewaltforschung, 7. Jg., Heft 1, 2005, S. 8-27 
 
Anti-Semitic Attitudes in Europe: A Comparative Perspective, in: Journal of Social Issues, 64/2, 2008 
 
Antisemitismus im Vergleich 1996-2006, In: Jahrbuch für Antisemitismusforschung Bd. 21, 2012, S. 323-369 
(co-author Verena Münch) 
 
‘Nicht aus den Niederungen des Hasses und des Aberglaubens’. Die Negation von Emotionen  im 
Antisemitismus des deutschen Kaiserreichs, in: Geschichte und Gesellschaft 39/4, 2013, S. 443-471 
 
Antisemitismus im heutigen Europa. Die Erscheinungsformen, die Konflikte, In: Jahrbuch für 
Antisemitismusforschung 23. 2014, S. 13-21 
 
Contributions edited  books 
 
Handbook of Prejudice, ed. by Anton Pelinka, Karin Bischof and Karin Stögner, Cambria Press, Amherst, N.Y. 
2009, pp. 37-75 
 
Is there a ‘New European Antisemitism?’ Public Opinion and Comparative Empirical Research in Europe, in: 
Lars Rensmann/Julius H. Schoeps (eds.), Politics and Resentment. Antisemitism and Counter-Cosmopolitism 
in the European Union, Brill, Leiden, Boston 2011, pp. 83-115. 
 
Psychology of Antisemitism 
in: Encyclopedia of Peace Psychology, ed. by Daniel J. Christie 
Wiley-Blackwell, 2011 
 
The Making of Antisemitism as a Political Movement. Political History as Cultural History (1879-1914) in: 
Quest. Issues in Contemporary Jewish History, Nr. 3, Juli 2012 (together with Ulrich Wyrwa) (online) 
 
In: Gewalt. Ein interdisziplinäres Handbuch, Christian Gudehus/Michaela Christ (Hrsg.), J.B. Metzler Verlag, 
Stuttgart/Weimar 2013, pp. 58-66. 
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In: Vocabulary for the Study of Religion, Vol.3, edited by Robert Segal and Kocku von Stuckrad 
Brill, Leiden 2015, pp. 117-122. 
 
Conducted Research Projects      
            
2002 – 2004    ‘Antisemitismus in Deutschland und Italien im Vergleich (1880-1914)’ funded by the Gerda-   
                          Henkel-Foundation 
2002 – 2004    Angstzonen in den neuen Bundesländern’im Forschungsverbund: Integrationspotenziale   

                          moderner Gesellschaften, funded by the Federal Ministry for Education and Research 

2006-2010       Research Group: ‘Antisemitism in the Making 1879-1914. A Comparative  

                          European Perspective“, funded by the Volkswagen-Foundation 

2007-2010       ‘Antisemitismus in Skandinavien (1879-1914). Nationale Kontexte, Kulturtransfer und     

                          europäischer Vergleich’ funded by the Fritz-Thyssen- Foundation 

2009-2012       ‘Die Entstehung des Antisemitismus in Litauen im Kontext des litauischen Nationalismus   

                          (1883-1914’), funded by the Fritz-Thyssen-Foundation 

2013-2014       Survey on: The Attitude of the German Population toward the Sinti and Roma                                             

                          commisioned by the Antidiskriminierungsstelle des Bundes, Federal Ministry  of the Interior    

2012-2015       Research Group: ‘World War I and the Conflicts in Post-war Europe (1914-1923) or The    

             Radicalization of Antisemitism in Europe’, funded by  the Einstein Foundation Berlin  

2016-2017       ‘Analyse und Bewertung von aufgeklärten Tötungsdelikten in Berlin hinsichtlich ihres          

                          politischen Charakters (1990-2013)’ – ordered from the Landeskriminalamt Berlin   
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1987–1988     Member of the Berlin Commission against Antisemitism – appointed by the Mayor of Berlin  

1988-2017      Member of the Society for the Research on German Jewish History 

1993-2009      Member of the Editorial Board of: ‘Patterns of Prejudice’, London 

2007-2008      Member of the Research Group ‘Control of Violence’ at the Center for  

                         Interdisciplinary Research, University of Bielefeld 

2010-2012      Member of the research group preparing the study: ‘Antisemitism in Norway? The Attitudes    

                         of the Norwegian Population towards Jews and other Minorities’, HL-senteret / CHM 

2015-2017      Member of the ‘Independent Expert Commission on Antisemitism” appointed by the German                   

                         Federal Parliament (Deutscher Bundestag)  

 

 
  
 


